

谢谢你, 陪我走过黑暗

Older & Wiser I

Jack Canfield(杰克・坎菲尔德) [美] Mark Victor Hansen(马克・维克多・汉森)/ 編著 | 陈晓韧 / 译 Amy Newmark(艾米・纽马克)



连续七年蝉联美国畅销榜第一名 全球最经典权威的心灵成长书系





谢谢你, 陪我走过黑暗

Older & Wiser I

Jack Canfield(杰克・坎菲尔德) [美] Mark Victor Hansen(马克・维克多・汉森)/ 編著 陈晓韧 / 译 Amy Newmark(艾米・纽马克)

图书在版编目(CIP)数据

谢谢你, 陪我走过黑暗: 汉英对照 / (美) 坎菲尔德 (Canfield, J.), (美) 汉森 (Hansen, M.V.), (美) 纽马克 (Newmark, A.) 编著 ; 陈晓韧译 . —长沙: 湖南文艺出版社, 2012.8

(心灵鸡汤)

书名原文: Older & Wiser ISBN 978-7-5404-5594-1

I.①谢···Ⅱ.①坎···②汉···③组···④陈···Ⅲ.①英语—汉语—对照读物 ②人生哲学—通俗读物 IV.① H319.4:B

中国版本图书馆 CIP 数据核字 (2012) 第 096802 号

著作权合同登记号: 图字 18-2012-40

© 中南博集天卷文化传媒有限公司。本书版权受法律保护。未经权利人许可,任何人不得以任何 方式使用本书包括正文、插图、封面、版式等任何部分内容,违者将受到法律制裁。

上架建议: 心灵励志・英语学习

Chicken Soup for the Soul: Older & Wiser

Stories of Inspiration, Humor, and Wisdom about Life at a Certain Age by Jack Canfield and Mark Victor Hansen, edited by Amy Newmark

Published by Chicken Soup for the Soul Publishing, LLC www.chickensoup.com

Copyright © 2008 by Chicken Soup for the Soul Publishing, LLC. All Rights Reserved.

No part of this publication may be reproduced, stored in a retrieval system or transmitted in any form or by any means, electronic, mechanical, photocopying, recording or otherwise, without the written permission of the publisher.

Chicken Soup for the Soul, P.O. Box 700, Cos Cob, CT 06807-0700, Fax 203-861-7194

心灵鸡汤:谢谢你,陪我走过黑暗

作 者:(美)坎菲尔德等

译 者: 陈晓韧 出版人: 刘清华

责任编辑: 丁丽丹 刘诗哲 监 制: 蔡明菲 潘 良

特约编辑:温雅卿版权支持:辛 艳封面设计:吕彦秋版式设计:崔振江

出版发行:湖南文艺出版社

(长沙市雨花区东二环一段 508 号 邮编: 410014)

网 址: www.hnwy.net

印 刷:北京盛兰兄弟印刷装订有限公司

经 销:新华书店

开 本: 880mm×1230mm 1/32

字 数: 380 千字

印 张: 11

版 次: 2012 年 8 月第 1 版

印 次: 2012年8月第1次印刷

书 号: ISBN 978-7-5404-5594-1

定 价: 32.00元

(若有质量问题,请致电质量监督电话: 010-84409925)

Foreword

For us, 101 has always been a magical number. It was the number of stories in the first Chicken Soup for the Soul book, and it is the number of stories and poems we have always aimed for in our books. We love the number 101 because it signifies a beginning, not an end. After 100, we start anew with 101.

We hope that when you finish reading one of our books, it is only a beginning for you too—a new outlook on life, a renewed sense of purpose, a strengthened resolve to deal with an issue that has been bothering you. Perhaps you will pick up the phone and share one of the stories with a friend or a loved one. Perhaps you will turn to your keyboard and express yourself by writing a Chicken Soup story of your own, to share with other readers who are just like you.

This volume contains our best stories and poems for our dynamic older readers. We share this with you at a very special time for us, the fifteenth anniversary of our *Chicken Soup for the Soul* series. When we published our first book, we never dreamed that we had started what became a publishing phenomenon, one of the best-selling series of books in history.

We did not set out to sell more than one hundred million books, or to publish more than 150 titles. We set out to touch the heart of one person at a time, hoping that person would in turn touch another person, and so on down the line. Fifteen years later, we know that it has worked. Your letters and stories have poured in by the hundreds of thousands, affirming our life's work, and inspiring us to continue to make a difference in your lives.

On our fifteenth anniversary, we have new energy, new resolve, and new dreams. We have recommitted to our goal of providing good stories or poems, we have refreshed our cover designs and our interior layouts, and we have grown the Chicken Soup for the Soul team, with new friends and partners across the country in New England.

We know how it is to cross the magic 60 year mark and feel young at heart despite a few new wrinkles. We wouldn't trade away a bit of our wisdom and experience to get rid of all those life markers. We have earned them! In this new volume, we have selected our 101 best stories and poems about growing older and wiser from our rich fifteen year history. The stories that we have chosen will inspire you, teach you, and make you laugh. After all, there is nothing wrong with a few more smile lines.

We hope that you will enjoy reading these stories as much as we enjoyed selecting them for you, and that you will share them with your families and friends. We have identified the 35 *Chicken Soup for the Soul* books in which the stories originally appeared, in case you would like to continue reading about families and senior life among our other books. We hope you will also enjoy the additional books about families, pets, sports, and retirement years in "Our 101 Best Stories" series.

With our love, our thanks, and our respect.

Jack Canfield and Mark Victor Hansen

对我们而言,101[®] 是个神奇的数字,这个数字代表我们第一本心灵鸡汤的101个故事,也是我们这套丛书的目标。我们喜欢这个数字,因为它代表着开始,而非结束。100之后,我们再向101发起征程。

我们也希望你在读完这本书后能够有一个全新的开始: 对人生有全新的认识、对生活有更高的目标,并有战胜困难 的更加坚定的决心。也许你会拿起电话,同朋友和爱人分享 其中的一个故事。也许你会敲打键盘,讲述有关你自己的心 灵鸡汤故事,并同其他与你有同样遭遇的人共勉。

这卷书讲述了充满活力的老年人的故事,在心灵鸡汤系列丛书出版 15 周年这个特殊日子,我们希望与你分享本书。心灵鸡汤第一册面世时,我们未曾奢望它会获得如此大的反响并成为历史上最畅销的丛书之一。

我们的目标并不是大卖一亿册,或是继续发行 150 个分册。我们希望我们的故事在某个时段触及一个人的内心,希望他的感触继而影响另一个人,并让这种感触延续下去。 15 年来,相信我们已经做到了,你们的回信和有关你们的

① 为了方便中国读者阅读,中国出版方决定将一本分成两本,以中英文对照的形式出现。

故事雪片般送到了这里,这肯定了我们的工作,并将激励我们继续为你们的生活带来变化。

在丛书出版 15 周年之际,我们积蓄新的能量、设定新的目标、怀揣新的梦想。我们致力于为大家献上精彩的故事,我们更新了封面并重新设计版式。我们的团队更加成熟,新的朋友和搭档遍布整个新英格兰地区。

我们知道跨过 60 岁意味着什么,也知道新添的几丝皱纹掩盖不住一颗年轻的心。我们绝不会用自己的智慧和经验为交换条件,以去除所有生命衰老的印记。那是我们在生活中赢得的智慧和经验!在这本新书中,我们从心灵鸡汤出版 15 年来的众多故事中挑选了 101 个关于老人智慧的最好的故事。我们所挑选的故事将会激励你、教育你,让你会心而笑。反正再多几条笑纹也没什么关系。

我们希望你能像我们享受挑选这些故事一样享受阅读这些故事,并且与你的家人和朋友们分享。这些故事是从35本心灵鸡汤丛书中精选出来的,如果你还想继续阅读有关家庭和老年生活的故事,你可以在这些书中找到相应的故事。我们也希望你能喜欢"我们101个最好的故事"系列丛书中其他关于家庭、宠物、运动和退休生活的书籍。



Foreword

前言

Chapter 1 Celebrating Life

第一部分 拥抱生活

003. The Odyssey

奥德赛

011. The Age of Mystique

年龄的秘密

014. Forty Years in the Wilderness

四十年的疯狂

019. Making the Rest the Best

让被遗落的成为最好的

027. Surf's Up, Grama

冲浪去, 外祖母

035. A Perfect Moment

完美的瞬间

043. The Postcard

贺卡

049. Realize Your Dreams

守候梦想

056. A Matter of Life and Death

关于生命和死亡

063. Boys, Again

重回童年

069. My Mother's Eyebrows 妈妈的眉毛

Chapter 2 Timeless Love

第二部分 永恒的爱

077. A Fragment in Time

时间的片段

084. Never Say Never

永远不说"绝不"

091. Whoever You Are, I Love You

不管你是谁, 我爱你

096. Loving Muriel

可爱的穆里尔

103. The Unlikely Best Man 最出乎意料的伴郎

108. Scenes from a Marriage

婚姻的场景

113. Real-Life Fairy Tale

真实的童话

121. A Change of Heart

心的改变

127. Love's Cross-Stitch

爱的十字绣

135. A Husband for June Cleaver

琼・克里弗的丈夫

Chapter 3 Making a Difference

第三部分 作出改变

147. Esmerelda's Song

艾丝美拉达的歌

157. Matchless Moments

无与伦比的瞬间

165. The Red Mahogany Piano

红木钢琴

172. Pay It Forward

让爱传出去

178. Magnolias

玉兰花

185. To Return Tomorrow

明天回来

191. December Snow

十二月的雪

199. "Dog" and Mr. Evans

埃文斯先生和"狗"

206. Never Too Late

永远不会太迟

213. One More Task

还有一项任务

Chapter 4 Across the Generations

第四部分 跨越时代

221. No Ordinary Auction

不寻常的拍卖会

226. The Dying Light

消逝的光

235. Reconnecting

重新连接

242. Somewhere, Babe Ruth Is Smiling

贝比・鲁斯在天堂微笑

248. Always a Mother

永远是母亲

250. A Gift Through the Generations

一份代代相传的礼物

257. He Was a Hero, Like All Grandfathers 和所有祖父们一样,他是个英雄

263. The Healing

愈合

269. Choosing Life

选择生活

Chapter 5 The Wisdom We've Earned 第五部分 我们学习到的智慧

277. Awakening

苏醒

283. One Hour a Week

每周一小时

290. God Has a Plan

上帝的安排

295. First Love

初恋

301. Nana's Mysterious Panache

祖母的神秘失踪

307. Divorce, of Course

没错, 离婚了

312. The One Who Got Away

离开的那个人

317. Input and Outcome

输入和结果

324. Ripples of Reflection

回忆的涟漪

329 Most Our Authors

见见我们的作者

333 Thunk You

感谢词

456. Chicken Soup for the Soul Improving Your Life Every Day

> 心灵鸡汤 每天改善你的生活

THE RIGHT WINDS IN

与我们一同分享



Chapter 1
Celebrating Life

第一部分 拥抱生活

The purpose of life, after all, is to live it, to taste the experience to the utmost, to reach out eagerly and without fear for newer and richer experience.

~Eleanor Roosevelt

生活的意义其实就是活着,体会生存的极致,始终积极地面对新的不停的变化并且毫无畏惧。

——罗斯福

The Odyssey **南海宝**

Attitudes are contagious. Are yours worth catching?

- Dennis and Wendy Monnering

One frosty Colorado morning, while I sipped coffee, my husband, John, said, "We need a lifestyle change. Let's go cruising." I listened dumbstruck, as he continued, "Leslie, what if all our savings and possessions were in one small briefcase? Imagine standing on a sidewalk with that briefcase dangling in your hand; where would you want to go? What would you do next?" Not taking him too seriously, I replied, "I guess I'd go to the beach, sit in a lounge chair and think about it first!"

John was obviously in the throes of a midlife crisis, and it was scaring me. In the ensuing weeks, I noticed his behavior changing. An avid technical reader, John was now reading things like *How to Survive Without a Salary* by Charles Long. My husband has always been an upbeat person, able to find new projects to keep himself motivated. Lately, John had been showing little interest in work and